
SAMOSPRÁVA OBCE VEĽKÉ BLAHOVO
NAGYABONY KöZSÉG öNKORMÁNYZATA

Hlavná 72, Veľké Blahovo

Číslo: 9/2011 Veľké Blahovo, 19. 12. 2011

Z á p i s n i c a
z 9. zasadnutia Obecného zastupiteľstva obce Veľké Blahovo,

konaného dňa 14. decembra 2011 v kultúrnom dome Veľké Blahovo

Prítomní:
−poslanci OZ v počte 7 osôb
  Ing. Kardos Peter, Kázmér Peter, Kázmér Pavol, Lábodi Marian, Mgr.Matejčíková Andrea, 
Moraveková Iveta, László Jozef
−starostka obce Mária Bödők
−Bc. Klinerová Marta, hlavný kontrolór obce
−pracovníci OcÚ
−obyvatelia obce
−

Neprítomní:
−Ing. Novák Molnár Zsuzsanna – poslankyňa – ospravedlnená
−Novák Jozef – poslanec - ospravedlnený

Bod č. 1:   Otvorenie zasadnutia

9.zasadnutie Obecného zastupiteľstva obce Veľké Blahovo zahájila a viedla Mária Bödők, 
starostka obce.

Starostka obce konštatovala, že na 9. zasadnutie obecného zastupiteľstva písomná pozvánka 
bola zaslaná poslancom poštou pred konaním zasadnutia Obecného zastupiteľstva.

Bod č. 2:   Návrhu programu 9. zasadnutia obecného zastupiteľstva obce Veľké 
      Blahovo

Starostka predložila návrh na schválenie programu 9. zasadnutia obecného zastupiteľstva 
obce Veľké Blahovo nasledovne:

1. Otvorenie zasadnutia
2. Návrh na schválenie programu zasadnutia Obecného zastupiteľstva Veľké Blahovo



3. Návrh na určenie overovateľov zápisnice a zapisovateľky
4. Návrh na voľbu návrhovej komisie
5. Kontrola plnenia uznesení
6. Informácia o miestnych daniach a o miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné 
odpady na území obce Veľké Blahovo v zmysle VZN č. 7/2008
7. Informácia o organizačných zab. Dňa dôchodcov
8. Rôzne
9. Záver

Uznesenie
č. 9/65/2011

Obecné zastupiteľstvo Veľké Blahovo

A/ s c h v a ľ u j e
program 9. zasadnutia Obecného zastupiteľstva obce Veľké Blahovo uvedený v Pozvánke zo dňa 

1. Otvorenie zasadnutia
2. Návrh na schválenie programu zasadnutia Obecného zastupiteľstva Veľké Blahovo
3. Návrh na určenie overovateľov zápisnice a zapisovateľky
4. Návrh na voľbu návrhovej komisie
5. Kontrola plnenia uznesení
6. Informácia o miestnych daniach a o miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné 
odpady na území obce Veľké Blahovo v zmysle VZN č. 7/2008
7. Informácia o organizačných zab. Dňa dôchodcov
8. Rôzne
9. Záver

Hlasovanie   č  . 1  

Prítomní         :  7
Za                   :  7
Proti                :  0
Zdržal sa         :  0
Nehlasoval      :  0

Uznesenie bolo schválené.

Bod č. 3:   Návrh na určenie overovateľov a zapisovateľky

Starostka obce za zapisovateľku určila Júliu Gányovicsovú.
Za overovateľov zápisnice určila z poslancov obecného zastupiteľstva Pavela Kázméra a 

Ivetu Moravekovú.



Uznesenie
č. 9/66/2011

Obecné zastupiteľstvo obce Veľké Blahovo

b e r i e   n a   v e d o m i e

určenie overovateľov zápisnice Pavela Kázméra a Ivetu Moravekovú a Júliu Gányovicsovú za 
zapisovateľku.

Bod č. 4:       Návrh na členov nárvhovej komisie

Starostka obce do návrhovej komisie navrhla z poslancov obecného zastupiteľstva za 
predsedu Petra Kardosa Ing., a za členov komisie Jozefa Lászlóa a Mariana Lábodiho.

Uznesenie
č. 9/67/2011

Obecné zastupiteľstvo obce Veľké Blahovo

s c h v a ľ u j e

návrhovú komisiu z poslancov obecného zastupiteľstva.

Predseda komisie:   Peter Kardos
Členovia komisie:   Jozef László

        Marian Lábodi

Uznesenie bolo schválené jednohlasne.

Bod č. 5:      Kontrola plnenia uznesení

Starostka zdôraznila plnenie Uznesení číslo 3/30 písmena C zo dňa 7. 03. 2011, keď obecné 
zastupiteľstvo odsúhlasilo poskytnutie finančnej pomoci za účelom usporiadania slávnosti pri
príležitosti 250-ho výročia vysvätenia kostola Veľké Blahovo s podmienkou, že Obec Veľké
Blahovo poskytne finančné prostriedky potrebné na edíciu pamätnej knihy pri tejto
príležitosti a to do výšky 50 % nákladov na vydanie, maximálne však vo výške 2000 Eur s tým, aby 
v predmetnej knihe bola uvedená skutočnosť, že jej vydanie sa uskutočnilo z finančných 
prostriedkov poskytnutých samosprávou obce Veľké Blahovo. Toto uznesenie bolo splnené a 
odsúhlasená finančná čiastka bola uhradená účet vydavateľa (Remény) pamiatkovej knihy 22. 06. 
2011. Napriek tomu, že obec prispela nielen touto čiastkou na príležitosť 250-ho výročia vysvätenia 
nášho kostola, spomedzi sponzormi keď cirkevná rada vyhodnotila túto slávnosť, naša obec ani 
nebola spomenutá. 

Starostka pripomenula Uznesenie číslo 6/49 písmena B/1, ktoré bolo splnené len čiastočne. 
V  zmysle tohto uznesenia, ktoré Obecné zastupiteľstvo schválilo, treba priekopy napĺňať na ulici 
Hlavnej a na ulici Bihari. Najzávažnejšie časti boli upravené, ale treba aj ostatné miesta, keď nám to 
finančná situácia umožní. Ďalej informovala, že sa uskutočnilo rozšírenie cesty smerom na cintorín 
kvôli odteku vody, vedľa cesty boli vysadené stromy. Tieto práce sa uskutočnili na cestách smerom 



na cintorín, smerom na Lehnice a na ulici Hlavnej. V týchto prácach nám pomocnú ruku poskytla 
Okresná správa ciest s mechanizmami, a naši pracovníci, ktorí boli prijatí na verejnoprospešné 
práce. 

V zmysle Uznesenia 6/49 písmena B/8 oprava a rekonštrukcia TJ prebehne v mesiacoch 
január a február.

Starostka pri Uznesení číslo 6/49 písmena B/4 pripomenula, že bolo schválené vyžiadať 
cenové ponuky na výmenu okien a dverí na budove kultúrneho domu. Na základe toho sme dostali 5 
ponúk, z ktorých 19-ho septembra 2011 Obecné zastupiteľstvo hodnotilo najvhodnejšou 
spoločnosťou na vykonanie práce Aspect Line s.r.o.. Ich ponuka na výmenu okien bola na 10.944,79 
€. Aspect Line s.r.o. s výmenou okien v kultúrnom dome začala v mesiac október a aj končili prácou 
v mesiaci október. V zmysle uzatvorenej zmluvy so spoločnosťou úhrada faktúry sa uskutočnila v 
dvoch splátkach a celková hodnota faktúry je už uhradená. Vzhľadom na to, že nebolo možné 
otvoriť každé krídlo okien, bolo treba vykonať výmenu otváracích častí a namontovať na každé 
druhé menšie okno sieťku proti komárom. Namontovali aj vnútorné žalúzie. Tieto plus výdavky 
činia 1.703,- €. To znamená, že celková cena výmeny okien v kultúrnom dome je 12.647,79 €.

Zbrúsenie, škárovanie a lakovanie parkety v malej a veľkej sály na základe prieskumu trhu 
bolo ponúknuté ako to doporučilo a schválilo OZ miestnemu živnostníkovi, Árpádovi Vargovi, 
ktorý prijal túto prácu za 12,€/m2. Tieto práce spolu s materiálom činili 3.000 €.

Starostka pripomenula, že na minulom zasadnutí dopytovala, či z poslancov nemá niekto 
vedomie o tom, kto vykopal veľkú jamu pri zákrute smerom na Železničnú ulicu, lebo to bolo 
robené bez povolenia a popritom takto nechané je veľmi nebezpečné. Od poslancov žiadne 
informácie nedostala avšak sa dozvedela, že to boli plynári, lebo unikal plyn. Slovenské plynárne 
boli písomne upozornení, aby cestu dali do pôvodného stavu a v tomto čase už sú práce v priebehu.

Starostka informovala, že v uplynulom období viackrát bola kontrola pri miestnej železnici 
resp. peróne a pri montovaní svetelného signalizačného zariadenia. Informovali ju, že vedeli o 
našich viacerých žiadostiach o svetelné signalizačné zariadenie, avšak nemohli akceptovať 
vzhľadom na to, že Železnice SR nemali dostatok finančných prostriedkov. Až teraz, keď tieto 
rekonštrukčné práce dostala za úlohu súkromná spoločnosť, došla príležitosť v rámci ktorej mohli 
Železnice SR vyhovieť našim viacerým žiadostiam a zriadiť aj svetelné zariadenie. Starostka 
poznamenala, že vybudovaním svetelného signalizačného zariadenia ako to bolo spomínuté na 
predošlom zasadnutí, Fy. Metrans vybudovaním svetel. signal. zariadením  nemá nič spoločné. Aby 
bezpečnosť obyvateľov bola zabezpečená v blízkej budúcnosti jedným z najdôležitejších úloh je 
vybudovanie chodníka smerom od perónu k Hlavnej ulici. 

Starostka pripomenula, že opätovne žiadala dotyčných, aby sa zaoberali s budovou starej 
železničnej stanice, lebo je vo veľmi zlom stave a dostala prísľub. Starostka vymenovala práce, 
ktoré boli uskutočnené s našimi pracovníkmi, ktorí vykonajú verejnoprospešné práce, v parku, popri 
chodníkoch a cestách, pri cintoríne, boli zasadené stromy, vyrúbané uschnuté konáre a burina. 
Darmo je vyvesená tabuľa so zákazom odkladania odpadu v reformovanej časti cintorína a popri 
plotu, aj napriek tomu odkladajú, zahadzujú smeti. Pravidelne pracujú, čistia naši pracovníci kanále. 
Starostka poďakovala ich obetavú prácu a odsudzovala, že viacerí ľudia ich často vysmievajú a 
posielajú na nich kontrolu.

Starostka pripomenula, že na 8. zasadnutí bolo zaoberané s „Kanalizáciou Veľké Blahovo“ a 
k tomu potrebným stavebným povolením a zriadením vecného bremena. Konštatovala, že na 
zasadnutí boli prítomní vlastníci a spoluvlastníci zainteresovaných pozemkov a všetci sa postavili k 
riešeniu situácie kladne. Zriadenie vecného bremena je v priebehu, len chýba súhlas jedného 
spoluvlastníka, ktorý bol medzičasom zbavený právnych úkonov. Jeho poručník čaká na súdne 
rozhodnutie, že môže konať v jeho mene.

Starostka zagratulovala speváckemu súboru Csillagfürt, ktorý na celoštátnom súťaže 
„Bíborpiros szép rózsa“ vyhrala klasifikáciu Zlatá stuha a zapriala im veľa úspechov. Tu 
pripomenula a tým pádom pozvala prítomných na sobotňajší (17. decembra 2011) Adventný 
koncert, ktorý sa bude konať v rímskokatolíckom kostole. Na koncerte vystúpi okrem súboru 
Csillagfürt z Budapešti ProVokal, spevácke súbory z maďarských obcí Nyúl a Écs a tunajší súbor z 
Mierova. Po koncerte bude pre hostí slávnostné posedenie v kultúrnom dome, k slávnostnému 



pohosteniu prispela aj naša obec.
Pri kontrole uznesení starostka podala slovo Rozálie Kissovej, finančnej účtovníčke 

Obecného úradu. Pani Kissová uviedla, že je potrebné uskutočniť úpravu v rozpočte, ktorý Obecné 
zastupiteľstvo schválilo aj pri príjmoch, aj pri výdavkoch. Je potrebné, lebo jednak zo strany 
Daňového úradu sme nedostali celkovú hodnotu a na druhej strane preto, lebo od 1-ho júla bola 
vytvorená chránená dielňa, boli prijatí zamestnanci a ich výdavok musí byť uvedený na strane 
výdavky a keď ÚPSVaR refunduje ich výdavky, tak aj na strane príjmy. Potom treba robiť úpravu v 
kapitole „rozvoj obce“ na rekonštrukciu kultúrneho domu, čo sa týka výmeny okien, zbrúsenia a 
lakovanie parkety a maliarske práce.

Poslankyňa Matejčíková sa opýtala na obnos o aký vlastne ide.
Tu starostka informovala podrobne o aké práce sa jedná. Uskutočnila sa výmena okien, 

zbrúsenie, škárovanie a lakovanie parkety v malej a veľkej sály. Na predošlom, 8. zasadnutí 
starostka žiadala o súhlas Obecného zastupiteľstva vymeniť podlahu na chodbe a maliarske práce 
celej budove, keď finančná situácia umožní. Výmena okien sa uskutočnilo firmou Aspect Line a 
zbrúsenie, škárovanie a lakovanie parkiet s p. Arpádom Vargom. Ostatné práce t. j. maliarske práce 
v celej budove 1512 m2, maľovanie časti vonkajšej fasády, 10 kusov zárubní, 351 kusov radiátorov, 
10 m2 olejový cokel, maľovanie podlahy na javisku, ďalej výmena svetelných svietidiel v malej 
zasadačke, elektrikárske práce, výmena a oprava svetelných telies vo veľkej sále, výmena 
ventilátorov vo veľkej sále, výmena zástrčiek, čistenie a oprava závesy na javisku, nákup garnížov, 
nákup a ušitie závesov na oknách, podlahárske práce, výmena PVC, výmena podlahy na chodbe a 
šatni plávajúcou podlahou, obnova šatne, umiestnenie veľkých zrkadiel, upratovacie a 
rekonštrukčné práce v celej budove boli vykonané sponzormi resp. pracovníkmi prijatých na menšie 
obecné služby a pracovníkmi prijatých na chránenú dielňu.  Práce a materiálne výdavky pri obnove 
kultúrneho domu činia viac ako 38 tisíc €, z toho vlastné náklady obce činia viac ako 17 tisíc € a 
rozdiel viac ako 20 tisíc € bolo dotované sponzormi a svojpomocne.  Sponzormi boli: Kovoflex, PD 
Veľké Blahovo,  firma Gulázsi, Sidó Peter a Pavol, Interglas Veľké Blahovo, Jozef Molnár, Ernest 
Csiba, Katarína Szabová, Erika Kovácsiová, Tibor Kovács.             

Starostka pripomenula, že na minulom zasadnutí poslanci sľúbili, že doručia na OcÚ návrhy, 
že aký materiál treba zakúpiť za výhodnú cenu, ale skonštatovala, že sa  to neuskutočnilo. 
Pripomenula aj to, že málokto z poslancov prejavil záujem o priebehu rekonštrukčných prác.

Poslankyňa Matejčíková pripomenula, že na minulom zasadnutí aj ona osobne navrhla svoju 
pomoc vo výmene svetelných telies vo veľkej sále, ale nikto jej nepovedal kedy to bude potrebné.

 

Uznesenie
č. 9/68/2011

Obecné zastupiteľstvo Veľké Blahovo
po prerokovaní

1.  b e r i e   n a   v e d o m i e   

kontrolu plnenia uznesení – hodnotenie uplynulého obdobia 

a 

2.   s c h v a ľ u j e

1.  kontrolu plnenia uznesení – hodnotenie uplynulého obdobia 
2.  schvaľuje zmenu v rozpočte za rok 2011



Hlasovanie   č  . 3  

Prítomní         :  7
Za                   :  7
Proti                :  0
Zdržal sa         :  0
Nehlasoval      :  0

Uznesenie bolo schválené.

Bod č. 6:       Informácia o miestnych daniach a o miestnom poplatku za komunálne odpady a 
drobné stavebné odpady na území obce Veľké Blahovo v zmysle VZN č. 7/2008

Pani Vargová – referentka OcÚ informovala prítomných s obsahom podľa VZN č. 7/2008 
zo dňa 27. 11. 2008,  platné od 1. 1. 2009 (uvedené VZN poslanci písomne obdržali). Nakoľko 
žiadne pripomienky zo strany poslancov neodzneli, aj na rok 2012 ostane v platnosti VZN č. 7/2008 
o miestnych daniach a o miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady na 
území obce Veľké Blahovo.

Obecné zastupiteľstvo Veľké Blahovo
b e r i e   n a   v e d o m i e  platnosť VZN  č. 7/2008 

Bod č. 7:       Informácia o organizačnom zabezpečení Dňa dôchodcov

Starostka informovala prítomných o organizačných prípravách Dňa dôchodcov, ktorý sa 
uskutoční dňa19-ho decembra 2011 o 13,00 hod. v miestnom kultúrnom dome. Na slávnostné 
posedenie budú pozvaní obyvatelia obce Veľké Blahovo, ktorí v roku 2011 dovŕšili resp. dovŕšia 60 
rokov  a resp. starší občania obce. Ďalej budú pozvaní jubilanti okrúhleho výročia. Jubilanti dostanú 
malý darček a ostatní dôchodcovia 20,- €/osoba. Na Deň dôchodcov je zabezpečené pohostenie a 
slávnostný program.

Bod č. 8:       Rôzne

Pri tomto bode starostka informovala prítomných s prípisom Okresného súdu, v ktorom sa 
žiada o schválenie  prísediacich na  Okresnom súde.  Starostka požiadala o dobrovoľníkov, medzi 
ktorí sa prihlásila Júlia Gányovicsová, Ladislav Edmár, Mária Bödők a starostka doporučila aj Ing. 
Olgyay Eduard. 

Uznesenie
č.9/69/2011

Obecné zastupiteľstvo obce Veľké Blahovo
s c h v a ľ u j e, 

nasledovných občanov ak prísediacich na  Okresnom súde Dunajská Streda: Júlia Gányovicsová, 



Ladislav Edmár a Mária Bödők, Ing. Olgyai Eduard.

Hlasovanie č. 4:

Prítomní         :  7
Za                   :  7
Proti                :  0
Zdržal sa         :  0
Nehlasoval      :  0

Uznesenie bolo schválené.

Poslanec Peter Kardos pochválil pracovníkov, ktorí pracovali pri vyčistení cintorína, pri 
kanáli a na poľnej ceste. Pridal k tomu, že vhodné by bolo odrezať konáre na stromoch na poľnej 
ceste aj vyššie, lebo veľkým strojom zavadzajú. 

Poukazoval na to, že na začiatku obce zo strany Dunajská Streda bolo v minulosti založené 
podnikanie, ktoré od tej doby aj zaniklo. Na jeho území sa postupne vytvára ďalšie smetisko. Treba 
upozorniť vlastníka pozemku, aby učinil kroky voči takému dianiu.

Starostka konštatovala, že s touto problematikou sa zaoberá už dlhšiu dobu, sľuby na pomoc 
boli, ale činy sa neuskutočnili, ani finančné prostriedky nedostali. Je to závažný problém a hanba 
pre celý obec, najmä keď aj spoluobčania nedodržia poriadok a zväčšujú nelegálne smetisko 
odkladaním odpadu.

Poslanec Peter Kardos sa podnietil, či by sa nedalo robiť nejaké parkovisko pri železničnej 
stanici. Nový perón postavili na druhej strane a parkovanie nie je vyriešené. Okrem toho pracovníci, 
ktorí pracovali na vybudovaní novej železničnej stanice nechali tam odpad.

Starostka informovala, že oni sú povinní odpad zlikvidovať a má aj prisľúbené.
Poslanec Peter Kardos žiadal, že po rekonštrukcii kultúrneho domu, mohli by začať s 

obnovou športového ihriska, ak finančné prostriedky nám to dovolia a ako pri kultúrnom dome – 
vlastnoručne s našimi pracovníkmi a obyvateľmi obce.

Poslanec Peter Kardos k tomu dodal, že po rekonštrukcii športové ihrisko môže byť aj 
miestom pre rôzne kultúrne, športové a iné podujatie.

Poslanec Peter Kázmér navrhol, aby bola vytvorená v kultúrnom dome jedna miestnosť, kde 
by  rôzne organizácie mohli zasadnúť na schôdze, zasadnutia a pod.

Hlavná kontrolórka Marta Klinerová navrhla, aby pri prenájme kultúrneho domu a pri 
zapožičiavaní tanierov, nádob alebo iných vecí bola zložená kaucia, z ktorej je možné následne 
odrátať poškodenie.

Starostka informovala, že praktizujeme vyberanie kaucie, ale pre obyvateľoch Veľkého 
Blahova nie. Budú vypracované „Zásady užívania kultúrneho domu“ ako aj formulár zmluvy pri 
prenájme. V zásadách budú ukotvené aj iné, ako zapožičanie vecí, hlásenie v miestnom rozhlase a 
pod. Tieto ceny budú podobné ako u susedných obciach.

Poslanec Peter Kázmér ešte sa spýtal, v akej forme má povolenie užívať priestory doktor, 
ktorý tu ordinuje, či má nájomné platiť ako aj režijné.

Starostka informovala, že pán doktor má uzavretú zmluvu užívania miestností na základe 
uznesenia  Obecného zastupiteľstva. Podľa toho ordinuje v pondelok a vo štvrtok v poobedňajších 
hodinách a ako odplatu za užívanie priestorov prvé kompletné angiochirurgické vyšetrenie je 
bezplatné pre občanov obce Veľké Blahovo, a  okrem toho pán doc. Žernovicky angiochirurg 
každoročne finančnou čiastkou prispeje na rôzne podujatia obce.

Peter Gróf st. sa spýtal na možnosť postavenia zrkadla  pri odbočke z Hlavnej ulice smerom 
na Orechovú Potôň na vedľajšiu cestu pri súp. č. 46 a 48. a druhý koniec pri súp. č. 189, lebo nie je 
to tam veľmi viditeľné  miesto.

Starostka prisľúbila, že urobí, čo má v možnosti, ale popritom žiadame, aby ťažké stroje a 



nákladné autá boli z ciest obce vylúčené. Sú veľmi nebezpečné a popritom poškodzujú naše cesty.
Bod č. 9:      Záver

Po prerokovaní všetkých bodov 9. zasadnutia Obecného zastupiteľstva Veľké Blahovo 
starostka obce poďakovala poslancom a všetkým prítomným za účasť, zapriala šťastné sviatky a 
nový rok a ukončila rokovanie zastupiteľstva.

Mária Bödők
starostka obce

Overovate  ľ  ovia:  

Pavel Kázmér …...................................................

Iveta Moraveková …...................................................

Zapisovate  ľ  ka:   
Júlia Gányovicsová .…..................................................


